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• 5/2011. (IV. 5.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság az önkormányzat 

gazdasági programjáról szóló előterjesztést elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek. 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2011. április 5-ei soron kívüli ülésén 
 
Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 
Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Nemesné Nagy Erika igazgató, 
 Papp Lászlóné óvodavezető, 
 Nagy Sándorné irodavezető, 
 Jeney Tibor irodavezető, 
 Kincses László képviselő, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, a bizottság 
valamennyi tagja jelen van az ülésen. Tájékoztatja az ülés résztvevőit arról, hogy az 
anyag már korábban is kiküldésre került, de a mindenki által ismert tragikus esemény 
miatt a bizottsági ülések és a testületi ülés napirendjéről is lekerült márciusban. Mivel 
a gazdasági program elfogadása határidőhöz kötött, a bizottság a mai soron kívüli 
ülésén vitatja azt meg. Javasolja, hogy az ülésen a meghívó szerinti napirendeket 
tárgyalja a bizottság. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal elfogadta a meghívó szerinti napirendeket. 
 
 
1. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az előterjesztő nevében van-e kiegészíteni valója az irodavezetőknek? 
Nincs. 
Kérdések feltevésére ad lehetőséget. 
 
 
Kérdések 

 
DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A Gazdasági Program elolvasásakor több kérdés is megfogalmazódott benne: 
Az épületenergetikai fejlesztések címszó alatt több alternatíva került felsorolásra a 
megújuló energiaforrások bevonására. Van- e konkrét elképzelés ezeknek a lehetősé- 
geknek az alkalmazására? Meghatározásra került-e mely épületeken végzik ezt el? 
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A 7. oldalon olvasott a Funkcióbővítő Integrált Településfejlesztési pályázatról, ebben 
szerepel a Polgármesteri Hivatal emeletszintű tetőtér ráépítés. Minek? Még több 
hivatalnoknak? 
A 9. oldalon esik szó a belvízelvezetésről. Csak ennyi helyre vonatkozik a 
megvalósítás? Az északi városrészre nem? 
2010. októberében az osztálylétszámról döntött a képviselő-testület. Miért kell évente 
létszámhoz kötni a 6. osztályos gimnáziumi oktatás indítását? 
Arany János Kollégiumi Program nem országos intézkedéshez kötött? Arra gondol, 
hogy nem a Minisztérium adja a támogatást? 
Munkahelyteremtésre van –e koncepció, hogy megtarthassuk a fiataljainkat, hogy a 
friss diplomások visszajöjjenek dolgozni? 
 
 
ZAGYVÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
A nevelési – oktatási intézményekben tervezett fejlesztések felsorolásából a Zrínyi u. 
óvoda véletlenül maradt-e ki vagy van vele valami másféle elképzelés? 
 
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Konkrétan nincs meghatározva mely épületekben fog megtörténni a fűtéskorszerűsítés. 
Pályázat függvénye lesz, a kiírás még nem történt meg. Az általános iskola épületei a 
legfontosabbak. 
A középiskola sorsa esetleg változik, lehet, hogy más fenntartásba kerülhet, ezért nem 
tartalmazza a gazdasági program az intézményben végzendő felújításokat. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Úgy gondolja, nem kell semmi olyan hírrel foglalkozni, ami nincs megalapozva. A 
jelenlegi helyzetet alapul véve kell a fejlesztéseket megfogalmazni. 
 
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
A kérdésben említett pályázat kötelező jellegű része volt az emeletráépítés. A tervek 
szerint a járások visszaállítása meg fog történni, 2013-tól járási székhely lesz újra 
Püspökladány. A megnövekedett feladatokhoz több irodára lesz szükség. 
A belvízelvezetésnél ezek a legveszélyeztetettebb területek, a többi sincs elfelejtve. 
Folyamatosan haladnak az árkok szintezésével, a folyókák tisztításával. 
Az óvodai felújítások intézményvezető asszonnyal egyeztetve lettek, ő ezeket az 
épületeket jelölte meg. 
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KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Minden évben dönteni kell az önként vállalt feladatokról. Ezek közé tartozik a 
középiskola fenntartása is, amely magában foglalja a 6 osztályos oktatást is. Az 
általános iskolai hetedik, nyolcadik évfolyamon történő oktatás biztosítása a kötelező 
feladatok közé tartozik, nem úgy a hatosztályos gimnázium. Többször szó esett már 
arról, hogy ennek az osztálynak a tehetséggondozás a feladata, erre lett engedélyezve 
több évvel ezelőtt. Az oktatási törvény határozza meg az osztálylétszámot, ezért kell 
minden évben felülvizsgálni és dönteni az induló tanulói létszámokról. Ezt nem lehet 5 
évre előre tervezni, felvállalni. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT bizottsági tag 
 
A közoktatási törvény 28 főben határozza meg 9. évfolyamon a tanulói létszámot. 
Alacsonyabb létszámmal nem tudja az önkormányzat a működést felvállalni, hiszen az 
állami normatíva is kevesebb lenne ebben az esetben. Az alacsonyabb létszám mellett 
az önkormányzatnak több támogatást kellene nyújtatnia. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Elfogadja, hogy a 7-8. osztályosok ellátása az általános iskola kötelező feladata, de 
úgy érzi a középiskolának is meg kell adni a lehetőséget a tehetséggondozásra. 
A fenntartó által meghatározott 25 fő az előző tanévben volt, ebben a tanévben már 28 
fővel lehetett a hat osztályos képzést elindítani. 
Az Arany János Kollégiumi Programban hátrányos és halmozottan hátrányos helyzetű 
tanulók vesznek részt. Ez alapjában véve egy érettségire felkészítő program. 
2009-ben pályázták meg ezt a programot, sikeresen, így indíthatták el ebben a 
tanévben. Háromoldalú megállapodást kellett kötni. Ez a megállapodás a fenntartó, 
akit polgármester úr képviselt, az OFI vezetője és az intézmény vezetője között került 
aláírásra. A megvalósítás központi program szerint megy, kerettanterv alapján, a 
megvalósítása beszámoló kötelezettséggel jár. 
Í 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Nagyon örül ennek a programnak, hiszen olyan tehetséges hátrányos helyzetű 
gyerekek kerülhettek bele, akiknek a családi körülményük nem megfelelő, lehet hogy 
a család nem tudná biztosítani a középiskolai tanulmányokhoz szükséges támogatást. 
Reméli, hogy a programban résztvevő gyerekeknek nem okoz nehézséget a 
középiskola elvégzése és az érettségi vizsga. 
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DR. BÁRDOS LAJOSNÉ bizottsági tag 
 
A munkahelyteremtésre nem kapott választ. Nem a nonprofit munkahelyekre gondolt a 
kérdésfeltevésnél, hanem a Holdingra. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A Holding a következő testületi ülésre benyújtja a gazdasági tervét, majd abban biztos 
ír a munkahelyteremtésről. 
Prioritást próbálnak felállítani a fejlesztésekben, de ezek megvalósítása pályázatok 
függvénye. Lesz ami csak tervszintjén marad, de az is elképzelhető, hogy olyan is 
megvalósításra kerül, ami nincs a tervek között, de lesz rá pályázati pénz. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT bizottsági tag 
 
A fürdőt olyan mértékben akarják fejleszteni, ami új munkahelyeket jelent. A Holding 
sok géppel rendelkezik, ami sok beruházásnál alkalmazható. Munkaerő gyarapításra 
gondolnak, szakmunkát végzőkre. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Úgy gondolja a szakbizottságnak inkább az oktatással, kultúrával, ifjúsággal, sporttal 
kell foglalkoznia. Örül neki, hogy a megelőző tárgyalásokon általa felvetett új 
megfogalmazás szerepel a sportról szóló fejezetben. 
 
 
Vélemények 
 
KICSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Arany János Kollégiumi Program évente 25 tanulót érint, tehát évente nőni fog a 
kollégiumi elhelyezés iránti igény. Van-e már a 25 férőhely kialakítására terv, 
készültek-e számítások? 
A hivatal emeleti ráépítése 400 millió forintba kerül, az önrész 85 millió Ft. A 
könyvtár emeletráépítés is nagyon sok pénzt elvisz. Továbbra is az a véleménye, ettől 
a pályázattól vissza kell lépni. 
Számolt-e már valaki azzal, hogy mekkora lesz a rezsi növekedése ebben a két 
intézményben? 
Jól tudja-e hogy a kollégiumi férőhelyek száma 90 fő? Az egy főre eső fűtési költség 
nagyon magas ezt állapította meg az intézmény költségvetéséből. 
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PETŐNÉ PAPP MARGIT bizottsági tag 
 
Az általános iskola Petőfi utcai épületét és a középiskola Gagarin utcai és Bajcsy utcai 
épületét a „kis hőközpont” fűti. Valóban igaz, hogy ez igen magas fűtési költséget 
jelent. Ez indokolja az épületek nyílászáróinak cseréjét. 
Képviselő úr szerint 1 milliárd forintos önrészen már túl vagyunk, amit a kötvény 
kibocsátás biztosít. Ezt már megtárgyaltuk a testületi ülésen. Képviselő úr sajátos 
számításokat végez. 
Ez a gazdasági program nem tartalmaz konkrét számokat. Nem feladata, hiszen ez 
„csak” egy terv.  
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Szeretné kihangsúlyozni, hogy ez egy terv. Sok mindent tartalmaz, ami jó lenne, ha 
megvalósulna. 
Otthon is elkészítjük a költségvetést, hogy felsoroljuk a megoldásra váró feladatokat, 
annak ellenére, hogy tudjuk, az anyagi lehetőségeinktől függően lesz majd a 
megvalósítás. Ebben az esetben is arról van szó, hogy összegyűjtjük a megoldásra váró 
feladatokat, amiket lehet, hogy 4 év alatt nem tudunk megvalósítani forráshiány miatt. 
De az is lehet, hogy lesz egy váratlan bevétel és akkor talán még mást is el tudunk 
végezni. Szükség van arra, hogy összegyűjtsük a feladatokat és bármikor előtudjuk 
azokat venni, ha pl. megfelelő pályázatot találunk. 
A kötvény felhasználása és a gazdasági program két dolog, jó ha összecseng, de nem 
kell a kettőt együtt kezelni. 
 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A kötvény felhasználásánál a prioritások megszabása volt a cél. 
A gazdasági program lefedi ezt a fejlesztéseknél. 
A sorrenden lehet változtatni, módosító indítványt kell tenni. 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Nem ért vele egyet, hogy a munkahelyteremtés továbbra is a 6. helyen van. Ha így 
folytatjuk elnéptelenedik a város. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
90 férőhelyre átminősítették a kollégiumot. 5 éves tagsággal jár a Kollégiumi Program, 
kb. 125 gyerek lesz ennyi idő alatt. A többi kollégiumi igényt is ki kell elégíteni. Már 
több lehetőséget megvizsgáltak hogyan lehet ezt megvalósítani. 
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A volt fiú kollégiumot vissza lehet állítani, a felszerelés megvan. Azt is végig kell 
gondolni melyik intézmény fog esetleg kiürülni. Átgondolták azt is, hogy más 
középiskolához hasonlóan a kollégiumi csoportot ki lehet helyezni Nádudvarra. Ez 
természetesen csak a végső megoldás lehet. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT bizottsági tag 
 
Bármelyik intézményben ha létszámnövekedés van, gazdasági számításokat kell 
végezni. A 25 fő lefed egy átlag osztálylétszámot. Ha nő az ellátotti létszám, nő a 
normatíva is. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
A programban max. 25 főt jelölt meg osztálylétszámként a minisztérium. A normatíva 
300 % -os a kollégiumira. Szeptembertől címzett támogatásként fogják kapni, másra 
nem fordítható. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Gazdasági tervet kell hozzá készíteni, a pályázat kötelez arra, hogy a 4 évfolyamot 
végig kell vinni. 
 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az ifjúsággal foglalkozó fejezet említi a közösségi szintér problémáját. Hogy áll? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Régóta hiány és probléma a nem megfelelő hely. Megítélése szerint nem egy 
közösségi térre van szükség, hanem közösségi terekre. Fel kell térképezni a 
lehetőségeket. Nem a gazdasági programnak a feladata ennek vizsgálata, ezzel külön 
kell foglalkozni és megoldást találni. Több lehetőség került ez idáig szóba, mindet 
külön-külön kell vizsgálni. Szóba került az Ördögárok, a Művelődési Ház és környéke, 
a Sportcsarnok melletti vállalkozók parkja, a Gólyavár területe, ahol már korábban is 
voltak rendezvények az ifjúság számára, vagy ilyen lehet a Bodó. – Sárrét utcai patkó. 
Ezeket a helyszíneket egyenként meg kell vizsgálni és készíteni kell egy olyan tervet, 
ami bemutatja, hogy hogyan lehetne ezeket a területeket hasznosítani. 
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KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az anyagban szerepel egy rekreációs központ kialakítása a tavaknál. Véleménye 
szerint össze kellene kapcsolni valamennyi lehetőséget és együtt vizsgálni. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Szerinte ebben is prioritásokat kell felállítani. A tavak esetében egyszerűbbnek ítéli 
meg a dolgot, ott a civil szervezetekkel hamarabb megvalósítható lesz az elképzelés. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT bizottsági tag 
 
Amit a bizottság tárgyal az egy tervezet, amit a megvalósítás során sok minden 
befolyásolhat. Rugalmasan kell kezelni. 
Magáról a gazdasági programról elmondja, hogy jól átlátható anyag, látszik az alapos 
előkészítő munka. 
A 2. és 3. oldalon néhány stilisztikai hibára hívja fel a figyelmet, melynek javítását 
kéri. 
Megítélése szerint minimális az a pénz amit fejlesztésre lehet fordítani és ezzel 
számolni kell a tervezésnél. 
A prioritásokkal egyetért. 
Külön öröm volt tapasztalni, hogy fontos elem a nevelési – oktatási intézmények 
fejlesztése, gondol itt a külső- belső felújítások megjelenítésére. 
Pályázati forrást be kell építeni, a csökkenő gyermeklétszám ellenére is a fejlesztéseket 
meg kell valósítani. 
Munkahelyteremtés nagyon fontos – az ipari park létrehozása már sokszor felvetődött, 
az önkormányzatnak nyertes pályázata volt a megvalósításra, befektető hiányában 
vissza kellett mondani. 
Bosszantó, amikor 50 évesen valaki az utcára kerül. Valamilyen módon vissza kell 
őket segíteni a munka világába. 
Fontos szerepe volt a Könyvtárnak, a Művelődési Háznak a város életében eddig is, 
ezt meg kell tartani a jövőben is. A sport az egyik legfontosabb dolog a város életében. 
Emlékei szerint régen több olyan kötelező foglalkozás volt, ami bevitte a gyerekeket 
az intézménybe, értelmes szabadidő eltöltést biztosított. 
A tervezet, egy olyan lehetőség, amit nagyon jó, ha nagy részben megtudunk 
valósítani. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
„Teret a gyerekeknek” – nagyon fontosnak tarja, mivel egyre több a problémás gyerek. 
Erre legjobb terápia a foglalkoztatás. Lehetőséget kell teremteniük az iskoláknak, a  
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gyerekek sok irányú foglalkoztatására, fejlesztésére. Ami érdekli őket, arra fognak 
tendálni a későbbiek során. 
Fontos, hogy a civil szervezetek nélkül nem lehet városi kultúráról beszélni. 
A gyerekek a sport által olyan emberi értékeket, tulajdonságokat tanulnak meg, ami a 
felnőtt életben nélkülözhetetlen: kudarctűrés, társaihoz való viszony, tolerancia…stb. 
Javasolja a gazdasági program elfogadását. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A 4. oldal III. Városfejlesztés fejezetében megfogalmazott 2. mondat „determináltak” 
kifejezést kifogásolja. Kérdése, hogy egyszerűbben nem lehetne megfogalmazni? 
A megfogalmazott három célról elmondja, hogy véleménye szerint az 1. pont nem 
teljesíthető, a 2. pont utópia, a 3. pontban szereplő területeket számba kell venni, 
cserék útján tömbösíteni. Pl. Keleti soron lévő területekre gondol. Tisztázni kellene, 
mi a középtáv. 
Közlekedésfejlesztés: nem is szerepel benne az elkerülő út, ami szomorú, hiszen 
tehermentesítené a várost. Nem ért egyet az új buszjárat indításával, ezzel csak a multit 
segítjük. A Bocskai utcai kerékpár út megépítése a TESCO bevonásával történik, ezzel 
kéri kiegészíteni. A sok egyeztetés ellenére a kerékpár út megépítése a temető felé 
benne maradt az anyagban, pedig az Erőss Lajos utcán megoldhatatlan. Járdák 
állapotára hosszú évek óta nem fordítunk figyelmet. Kb. 100 millió Ft-ot kellene 
ráfordítani, ez irányú pályázatról nem tud. 
Megítélése szerint túlságosan bő, megengedő az anyag, sok fejezet nem fog 
megvalósulni. A vágyakat tartalmazza és nem a realitásokat. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Egy tervezetnek a lehetőségeket kell felvázolnia. A középiskolát ilyen vonatkozásban 
alig találja. A középiskolát nem kérdezték meg, milyen felújításra lenne szüksége. 
Nálunk is van bőven tenni való, többször jelezte a fenntartó felé írásban, legutóbb 
januárban a költségvetés készítésekor. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Sok mindennel egyetért a Kincses úr felvetései közül, de továbbra is az a véleménye, 
hogy egy tervbe minden belefér. 
Igazgató asszonytól kéri, hogy gyűjtse össze a fejlesztési igényeket, juttassa el hozzá, 
hogy lássa a bizottság is. 
Kéri a bizottság tagjait szavazzanak a Gazdasági Program tervezetéről. 
 
A szavazás eredménye: 4 igen, 1 tartózkodás. 
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5/2001. (IV. 5.) oktatási, kulturális és sportbizottsági határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
az önkormányzat gazdasági programjáról szóló előterjesztést elfogadásra 
javasolja a képviselő-testületnek. 
 
Határidő: 2011. április. 14. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
2. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Van-e a különfélékben valakinek közölnivalója? 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Megkezdődtek az általános iskolai beiratkozások, 8 - 17 óráig. A 3. napon a körzeten 
kívüli gyermekeket lehet beíratni. Arról tájékoztatja a bizottságot, hogy a két tantervű 
nyelvoktatás meghirdetése feltételes móddal történt. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
„Védd magad” ifjúságnak szóló programról ad tájékoztatást. Rendőrök, pedagógusok, 
önvédelmi szakemberek bevonásával készítik fel a gyerekeket arra, hogy pl.: egy utcai 
támadás esetén hogyan védhetik meg magukat. Április 16-án pénteken lesz a 
középiskola aulájában. Kéri, hogy főigazgató asszony az osztályfőnököket tájékoztassa 
erről az eseményről, Ők pedig adják tovább a tanulóknak. 
 
 
TÁNYÉR JÓZSEF igazgató 
 
A Könyvtári esték sorozat keretében szintén 16-án, pénteken jótékonysági estet 
rendeznek a színházteremben. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Szombaton a Karacs Ferenc Múzeumban Repüléstörténeti kiállítás lesz, melynek 
anyagát testvérvárosunkból, Fischamendből hoztak. 
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NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Karacs Napok Gála Műsora szombaton lesz, illetve a Karacs Ferenc Gimnázium 
fennállásának 60. évfordulójára szervezett ünnepség is. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az ülést bezárja, köszöni a megjelentek munkáját. 
 

 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 
 
F o d o r n é Szabó Mária      K o v á c s  Krisztina 
jegyzőkönyvvezető           bizottsági elnök 


